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Listopad 2014                        Zdarma vydává obec Křenovice                      ročník 57 

 
Děje se v obci 
 

 Připomínáme příjemcům dotací v roce 2014 povinnost doručit do 10. 12. 2014 

na OÚ vyúčtování dotace od Obce Křenovice. 

 

Výsledky voleb do zastupitelstva obce 
 

 Celková volební účast: 56,70 %, počet platných hlasů: 8 939, počet vydaných 

obálek: 884, počet odevzdaných obálek: 880 

Sdružení pro Křenovice – 37,26 % – počet mandátů 4, 

Křesťanská demokratická unie 21,42 %  – počet mandátů 2,  

Česká strana sociálně demokratická 16,9 % – počet mandátů 2, 

Občanská demokratická strana 16,11 % – počet mandátů 2, 

Komunistická strana 8,3 % – počet mandátů 1. 

Zvolení členové zastupitelstva: 
Sdružení pro Křenovice – Jaromír Konečný, DiS. (505 hlasů), Petr Maděra 

(431 hlasů), Mgr. Regina Kokešová (395 hlasů), Bc. Lukáš Zvěřina (306 hlasů) 

KDU-ČSL – Marcela Drápalová (262 hlasů), Ing. Marie Hladká (253 hlasů) 

ODS – Oldřich Bartošek (271 hlasů), Ing. Hana Procházková (216 hlasů) 

ČSSD – Ing. Radim Svoboda (304 hlasů), Kamila Mazálková (190 hlasů) 

KSČM – Dita Hořavová (150 hlasů) 
 

Výsledky voleb do Senátu Parlamentu ČR  
 

 Počet voličů v seznamu: 1 558, počet vydaných obálek: 814, počet platných 

hlasů: 728, volební účast: 52,25 %. Postupující kandidát Ing. Ivo Bárek a Bc. Roman 

Celý, DiS.  

  

Křenovický 

zpravodaj 
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Výsledky voleb do Senátu Parlamentu ČR konaných ve dnech  

17. a 18. října 2014 v  Křenovicích  
 

 Počet voličů v seznamu: 1 554, počet vydaných obálek: 355, počet platných 

hlasů: 353, volební účast: 22,84 %. Zvolený kandidát Ing. Ivo Bárek.  
 

 

Zasedání Zastupitelstva obce Křenovice, konané dne 30. 9. 2014   
 

Zasedání obce Křenovice bylo přítomno 8 členů zastupitelstva. 

Navržený program: 

1. Technický bod 

2. Zpráva kontrolního výboru 

3. Rozpočtové opatření 

4. Smlouva o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního prostředí ČR v rámci 

Operačního programu Životního prostředí na akci „Revitalizace Mlýnského náhonu a 

PPO Křenovice – Mezivodí“ 

5. Obecně závazná vyhláška o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů a nakládání se stavebním 

odpadem na území obce Křenovice 

6. Záměr obce pronajmout byt 

7. Posouzení nabídek žadatelů na uzavření smlouvy o zemědělském pachtu 

8. Smlouva o převodu investorství 

9. Různé 

9.1.  Žádost ZO ČSCH Křenovice o dotaci 

9.2.  Žádost Tělocvičné jednoty Sokol Křenovice o dotaci 

9.3.  Smlouva o zřízení služebnosti 

9.4.  Smlouva o zemědělském pachtu 

9.5.  Výpověď z pronájmu zemědělské půdy 

9.6.  Darovací smlouva se spolkem O. S. MAS Za humnama 

10. Diskuze 

11. Závěr 
 

Předsedající navrhl projednat v bodu „Různé“: 

- žádost ZO ČSCH Křenovice o dotaci, 

- žádost Tělocvičné jednoty Sokol Křenovice o dotaci, 

- smlouvu o zřízení služebnosti, 

- pachtovní smlouvu (v návaznosti na bod č. 7 Posouzení nabídek žadatelů na 

uzavření smlouvy), 

- výpověď pronájmu zemědělské půdy (v návaznosti na bod č. 7 Posouzení nabídek 

žadatelů na uzavření smlouvy), 

- darovací smlouvu se spolkem O. S. MAS Za humnama. 
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 Dále předložil návrh pana Pavla Horáčka k projednání Smlouvy o budoucí 

smlouvě o zřízení věcného břemene s panem Horáčkem o právu provést stavbu 

dopravní a technické infrastruktury. Vzhledem ke skutečnosti, že pan Horáček 

doručil návrh studie zástavby „Inženýrské sítě k rodinným domům Křenovice – 

lokalita Niva“ včetně žádosti o vyjádření k této studii dne 29. 9. 2014 v tištěné 

podobě, nebylo možné zajistit distribuci tohoto podkladu členům zastupitelstva 

s předstihem. Studie je k nahlédnutí v místě konání tohoto zasedání. 

Paní Drápalová sdělila, že nesouhlasí se zařazením projednání bodu „projednání 

Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene s panem Horáčkem o právu 

provést stavbu dopravní a technické infrastruktury“, a to z důvodu, že zastupitelstvo 

nemělo možnost se s materiálem seznámit s dostatečným předstihem. K tomuto 

názoru se připojili další členové zastupitelstva. 

 Předsedající dále seznámil přítomné s návrhem rozpočtového opatření č. 6/2014. 

Před hlasováním dal předsedající přítomným občanům možnost vyjádřit se.  

Diskuze:  
Paní Procházková – dotaz na aktuální stav financí na účtě. 

Starosta – řádově 10 mil. Kč, ve výši cca 2 mil. Kč se jedná o rezervu na financování 

akce „Revitalizace Mlýnského náhonu a PPO Křenovice – Mezivodí“ pro případ, že 

by platby dotací ze strany SFŽP měly zpoždění. V letošním roce by mělo být 

profinancováno cca 9 mil. Kč, z toho část je v rozpočtu, část bude zajištěna z plateb 

SFŽP. 
 

Zastupitelstvo obce Křenovice schválilo: 

– Zprávu kontrolního výboru ze dne 24. 9. 2014. 

– Rozpočtové opatření číslo 6/2014. Opatření je uloženo u účetní obce Křenovice. 

– Smlouvu č. 13142746 o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního prostředí 

ČR v rámci Operačního programu Životního prostředí na akci „Revitalizace 

Mlýnského náhonu a PPO Křenovice – Mezivodí“ se Státním fondem životního 

prostředí České republiky. Celkové náklady na projekt jsou 17 464 tis. Kč, dotace 

je přiznaná ve výši 14 844 tis. Kč, vlastní zdroje 2 620 tis. Kč.  

– Obecně závaznou vyhlášku obce Křenovice č. 1/2014 o stanovení systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstranění komunálních 

odpadů a nakládání se stavebním odpadem na území obce Křenovice s účinností 

od 1. 11. 2014.  

– Zveřejnění záměru obce pronajmout byt na adrese Křenovice, Bratří Mrázků 12, a 

to na dobu určitou 4 roky. Ve smlouvě bude opatřena možnost výpovědi před 

vypršením platnosti této lhůty. Žádost o prodloužení stávající smlouvy podala 

paní Zuzana Burešová. 
 

 Předsedající seznámil přítomné se zprávou výběrové komise pro posouzení 

nabídek na uzavření smlouvy o zemědělském pachtu. Kritériem při posuzování byla 

nabídka roční ceny za zemědělský pacht vyjádřená v procentech z úřední ceny 

zemědělské půdy uvedené v Cenovém věstníku MF ČR pro k. ú. Křenovice u 

Slavkova. Byly doručeny cenové nabídky v tomto pořadí: Drápal Petr, Václavská 
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634, Křenovice – 3,01 %, BONAGRO a. s., Jiříkovická 340, Blažovice – 3,00 %, 

Rakovec, a. s. Velešovice 390 – 5,51 %. Společnosti BONAGRO a. s. a Rakovec, a. 

s. měly zájem o pacht pozemků, které měly pronajaty dosud. Pan Drápal Petr měl 

zájem o pacht veškerých pozemků, které byly předmětem zveřejněného záměru obce. 

Z těchto důvodů výběrová komise hodnotila cenovou nabídku k jednotlivým 

parcelám uvedeným v záměru obce a ke každé parcele navrhla sjednat pacht se 

zájemcem, který nabídl nejvyšší nabídku.   

V diskuzi paní Hladká M. uvedla, že jako člen výběrové komise plně souhlasí se 

zprávou komise o hodnocení zájemců a při hlasování se bude jejím doporučením 

řídit. Uvedla však, že podle jejího názoru nebyla vedena dostatečná diskuze i o jiných 

rozhodovacích kritériích než je cena, podle které výběr probíhal. Domnívá se, že 

v daném případě měla být brána v potaz i jiná kritéria, která se k pronájmu 

zemědělské půdy vážou, volba měla být provedena např. tak, že se stanoví více 

kritérií a každému se dá prostřednictvím bodového ohodnocení různá váha. 

Starosta – jediné kritérium, na kterém se zastupitelstvo obce bylo schopné shodnout, 

byla cena. 

Pan Pospíšil J. – jaká kritéria měla paní Hladká na mysli? 

Pan Hladká M. Obec má schválené určité strategické dokumenty, především 

Strategický plán rozvoje obce Křenovice, ve kterém se obec hlásí k podpoře místních 

podnikatelů, dále pak měla být diskutována např. minulá či budoucí spolupráce s 

obcí, pěstitelský záměr, zaměstnanost apod. Uvedla, že u zastupitelů nebyl většinový 

zájem vést jakýkoliv dialog, hledat optimální řešení, hledat vhodná kritéria. Pokud by 

zastupitelstvo po dostatečné a konstruktivní debatě dospělo k jedinému možnému 

kritériu – ceně, neměla by s tím žádný problém. Ekonomické dopady v podobě příjmů 

do obecního rozpočtu nejsou dle jejího názoru to jediné, podle čeho by se měla obec 

v tomto případě rozhodovat. 
 

Zastupitelstvo obce Křenovice schválilo: 

– Na základě usnesení výběrové komise výběr pachtýřů zemědělské půdy zapsané 

na LV pro Obec Křenovice: 

1) pro pozemky parc. č. 1745/1, 1747/6 a 1753/1 pan Petr Drápal, Václavská 634, 

683 52 Křenovice, 

2) pro pozemky parc. č. 1234/9, 1277/2, 1284/1, 1286, 1302/5, 1305/17, 1307, 

1310/20, 1314, 1330/11, 1361/1, 1374/1, 1385/18, 1385/19, 1389/2, 1403/1, 1494/14, 

1588, 1595/24, 1605/1, 1605/2, 1606/2, 1606/3, 1610/12, 1610/13, 1658/5, 1688/2, 

1718/16, 1721/8, 1729/2, 1730/2, 1732/8, 1741/10, 1741/11, 1742/4, 1742/5, 1742/6, 

1746/12, 1750/4, 1750/5 společnost Rakovec, a. s., Velešovice 390. 

 Zastupitelstvo obce Křenovice ruší záměr na uzavření smlouvy o zemědělském 

pachtu pro pozemky parc. č. 1236, 1302/3 a 1302/4, které jsou platným územním 

rozhodnutím a stavebním povolením určeny k realizaci stavební akce „Revitalizace 

mlýnského náhonu a PPO Křenovice – Mezivodí“. 

– Smlouvu o převodu práv a povinností ke stavbě „Obytná zóna Křenovice, 

prodloužení komunikace Jiráskova“ s žadateli: 
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Michal Říha, bydliště Bratří Mrázků 592, Křenovice 683 52, 

Aleš Říha, bydliště Bratří Mrázků 592, Křenovice 683 52 a 

Hana Říhová, bydliště Bratří Mrázků 592, Křenovice 683 52, 

Hana Kohoutková, bydliště Široká 633, Křenovice 683 52, 

Miroslav Jandl, bydliště Palackého 545, Křenovice 683 52 a 

Irena Jandlová, bydliště Palackého 545, Křenovice 683 52, 

Tomáš Barva, bydliště Školní 274, Křenovice 683 52, 

Ludvík Šedivý, bydliště Viniční 3991/168, Židenice, 615 00 Brno a 

Marie Šedivá, bydliště Viniční 3991/168, Židenice, 615 00 Brno, 

Ján Audy, bydliště Jiráskova 652, Křenovice 683 52 a 

Lenka Audyová, bydliště Janouškova 585/17, Černá Pole, 613 00 Brno, 

Kateřina Arnold, bydliště Severní 758/38, Slezské Předměstí, 500 03 Hradec 

Králové. 

– Finanční příspěvek ve výši 15 000 Kč na zastřešení stávajícího nádvoří 

chovatelského střediska v Křenovicích jako dofinancování této akce. Příjemce 

příspěvku je Český svaz chovatelů Základní organizace Křenovice, Sokolská 605, 

Křenovice. ZO ČSCH obdržela na realizaci této akce dar ve výši 50 000 Kč. 
 

Předsedající seznámil přítomné s žádostí Tělocvičné jednoty Sokol Křenovice 

o finanční příspěvek ve výši 10 000 Kč na obnovu nátěru oplocení Sokolského hřiště, 

na ulici Sokolská. Předsedající konstatoval, že na stejný účel dotace Tělocvičná 

jednota Sokol Křenovice od obce Křenovice již finanční příspěvek obdržela v prvním 

čtvrtletí roku 2014. 

 V diskuzi paní Procházková shrnula pravidla pro poskytování dotací spolkům. 

O dotace spolky žádají před koncem kalendářního roku, tj. v období, kdy se 

připravuje rozpočet obce na příští rok. Mimo toto období obec vyhovuje žádostem jen 

v případech, jako je dofinancování k prostředkům z jiných vnějších zdrojů nebo při 

zcela mimořádných událostech, kdy je třeba urgentně řešit např. havarijní stav.  

Zastupitelstvo obce Křenovice neschválilo: 

– Finanční příspěvek ve výši 10 000 Kč na obnovu nátěru oplocení Sokolského 

hřiště, na ulici Sokolská v Křenovicích.  

Zastupitelstvo obce Křenovice schválilo: 

– Smlouvu o zřízení služební dostupnosti na pozemku parc. č. 710, zastavěná 

plocha a nádvoří s vlastníky pozemku: 

Bűrger Josef Ing. a Bűrgerová Helena, Havlíčkova 536, Křenovice.  

Král Karel a Králová Kristina, Hoření Vinice 112, Kly.  

Přikryl Radim, Hostěnická 595, Pozořice.   

Přikrylová Kateřina, Havlíčkova 536, Křenovice.  

Spáčilová Jaromíra, Nová 336, Křenovice. 

– Smlouvu o zemědělském pachtu se společností Rakovec, a. s. Velešovice 390 

s následujícími změnami: 

1) Vypouští se článek 3.7.  



 6 

2) Mění se číslování článků 3.8. na 3.7., 3.9. na 3.8., 3.10. na 3.9., 3.11. na 3.10.  

a 3.12. na 3.11. 

3) Článek 3.9. nově zní: „V případě znečištění či kontaminace propachtovaných 

pozemků pachtýřem, znemožňující jejich užívání v souladu s účelem této smlouvy je 

pachtýř povinen tuto skutečnost neprodleně písemně oznámit propachtovateli a na 

své náklady provést odstranění znečištění či kontaminace.“ 

4) V článku 4.4. výše úroku z prodlení se mění na 0,05 %. 

5) V článku 4.3 se termín pachtovného mění na 30. 11. příslušného kalendářního 

roku.  

V článku 5. bude upravena výpovědní lhůta na 1 rok pro případ, že dotčené pozemky 

budou v platném územním plánu označeny k zastavění. 

– Výpověď z pronájmu zemědělské půdy pro pozemky parc. č. 1745/1, 1747/6  

a 1753/1 v k. ú Křenovice u Slavkova, jejichž nájemcem je společnost 

BONAGRO a. s., Blažovice, a to v návaznosti na usnesení č. 9 o výběru pachtýřů 

zemědělské půdy v majetku obce. Nově byl jako pachtýř schválen pan Petr 

Drápal. 

– Darovací smlouvu se spolkem O. S MAS Za humnama, Viničné Šumice, jejímž 

předmětem je poskytnutí finančního daru ve výši 44 590 Kč. Jedná se 

o vypořádání realizovaného projektu „S divadlem poznáváme naše regiony“, kde 

obec dofinancuje prostřednictvím tohoto daru 10 % dotace na vybavení a školení 

členů Spolku divadla Antonína Vorla, celkový podíl dotace činil 445 900 Kč.  
 

Diskuze 

Starosta – poděkoval všem členům zastupitelstva za spolupráci.  

Dále přítomné seznámil s provedeným dílčím přezkoumáním hospodaření obce za 

období 1. ledna 2014 – 31. srpna 2014. Závěr kontroly: „Při dílčím přezkoumání 

hospodaření nebyla zjištěna žádná závažná rizika, která by mohla mít negativní 

dopad na hospodaření územního celku v budoucnosti“.  

Informoval také občany, že na úřední desce obecního úřadu a Krajského úřadu Jiho-

moravského kraje je vyvěšen dokument – „Provozovna firmy KORCHEM s. r. o. – 

skladování, míchání a balení ekologických chemických přípravků Křenovice u Slav-

kova“, okr. Vyškov – zveřejnění dokumentace záměru posuzovaného ve smyslu 

zákona č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní prostředí, ve znění pozdějších 

předpisů. Dokumentace je k nahlédnutí na Krajském úřadu Jihomoravského kraje, 

odboru životního prostředí, na Obecním úřadě Křenovice a v Informačním systému 

EIA. Každý může zaslat své písemné vyjádření k této dokumentaci do 30 dnů ode 

dne zveřejnění na úřední desce kraje. 

Paní Procházková H. – poděkovala též starostovi za spolupráci, a kladně zhodnotila 

činnost zastupitelstva, které podle ní rozhodovalo konstruktivně, i když byly diskuze 

někdy bouřlivé. 

Pan Růžička – poukázal na nešvar – jízdu na koních na chodnících, dále poukázal na 

stav vozovky na křižovatce Havlíčkova, Kopečná. 

Pan Štefl J. – na ulici Široké bylo schváleno zrcadlo. 
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Starosta – toto již urgoval, firma čeká na dodání některých značek, aby mohly být 

osazeny všechny zároveň. Bude to snad do konce tohoto týdne. 

Pan Růžička J. – dotaz na kácení označených stromů u potoka. 

Starosta – dva stromy označené zelenou značkou jsou určeny ke kácení – v době 

vegetačního klidu. 

Paní Bednářová B. – budou se vysazovat nové? 

Starosta – náhradní výsadba bude provedena v počtu 4 kusů jerlínů japonských. 

Pan Zvěřina F. – budoucí zastupitelstvo obce by se mělo zabývat kontejnery na 

biologický odpad. Kolem stávajících kontejnerů je špatný stav, velký zápach. 

Starosta – došlo ke změně intenzity svozu bioodpadu, a to v tomto režimu: červenec–

říjen 1×týdně, prosinec–únor 1×měsíčně, březen–květen a listopad 1×za 14 dnů.   

V okolí mají většinou lidé požadavek na vlastní kompostéry. Seznámil s režimem 

kompostárny Slavkov. Respono a. s. má zahájen provoz na bioplynce, ale vyplácí se 

jim vozit bioodpad do Brna. 

Pan Andrýsek P. – zkrácené intervaly pro vývoz mohou pomoct odstranit zápach, 

dalším možným řešením by mohlo být po vývozu kontejnery vystříkat vodou. 

Starosta – toto naše svozová firma pravidelně provádí. 
 

 

Hospodaření Sportovní haly v Křenovicích 
 

 Možná jste si v posledních letech všimli, že se na veřejných zasedáních zastupi-

telstva dvakrát do roka schvalují dotace místním spolkům na výdaje spojené s užívá-

ním sportovní haly. V minulosti jim totiž byla účtována zvýhodněná cena, což nebylo 

dobré hlavně proto, že zaúčtované příjmy v obecním rozpočtu nezohledňovaly míru 

skutečného využití haly a podle platných rozhodnutí soudu docházelo k cenové 

diskriminaci přespolních. Nyní je spolkům účtována plná cena a zvýhodnění je po-

skytováno formou dotace z rozpočtu obce. 

 Každoročně je tedy možné sledovat ekonomiku provozu naší sportovní haly. Za 

rok 2012 byla provedena první analýza příjmů a výdajů souvisejících s halou. Za-

účtované příjmy bylo nutné upravit tak, aby zohledňovaly i využívání haly školou, 

která jako příspěvková organizace zřizovaná obcí za halu neplatí. Výdaje byly upra-

vené tak, aby vyjadřovaly skutečné náklady v daném roce a nikoliv časově posunuté 

platby záloh a nedoplatků, případně inkasa přeplatků, za energie. Podle stejné meto-

diky byla provedena analýza i v roce 2013 a tady jsou výsledky: 

               Rok       Příjmy (tis. Kč)     Výdaje (tis. Kč)     Rozdíl (tis. Kč) 

               2012              696                         787                        -91 

               2013              790                         698                        -92 

 K číslům je třeba uvést, že v roce 2012 byly příjmy ovlivněny odchodem někte-

rých přespolních uživatelů do nově otevřené haly v Rousínově, ale už v roce 2013 se 

podařilo tento výkyv vyrovnat novými sportovci. Možnosti, jak ovlivnit výdaje jsou 

omezené. Během roku 2012 obec změnila dodavatele elektrické energie a plynu, což 

jistě částečně přispělo ke snížení výdajů. Jejich výši však ovlivňuje hlavně množství 

odebraných energií, které je závislé na počasí v daném roce. 
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 Aby nedošlo k nedorozumění, že vyjma mimořádného roku 2012 bude nyní obec 

na hale už jen vydělávat, je třeba uvést, že výpočet nezahrnuje výdaje na mimořádné 

opravy a investice (podlaha, mantinely na florbal...), ale pouze výdaje na běžný 

provoz. Do příjmů samozřejmě nelze započíst hodnotu smysluplně stráveného času 

při různých sportovních aktivitách lidí všech věkových kategorií a pozitivní vliv 

sportu na lidské zdraví, což jsou hlavní důvody, proč má smysl sportovní halu 

v Křenovicích provozovat. 

 Závěrem lze konstatovat, že hospodaření haly se za poslední dva již vyhodnocené 

roky jeví jako vyrovnané a velkou zásluhu na tom má stávající správce pan Radek 

Žoužela, jemuž za to patří poděkování.   

 Hana Procházková   
 

 
 

Doplnění výsadby 
 

 V měsíci říjnu byla na základě projektu schváleného zastupitelstvem dokončena 

úprava předzahrádky před budovou obecního úřadu. Zahradnické práce čekaly na 

dokončení oprav garáží a kotelny, což nebyla časově jednoduchá záležitost. 

V souladu s projektem  byly vykáceny přerostlé stromy a keře, které zhoršovaly stav 

chodníku a budovy. Nejednalo se tedy o bezmyšlenkovité ničení a kácení zdravých 

stromů. Novou dominantu by měly tvořit dva stromy s názvem svitel latnatý, umístě-

né z každé strany chodníku k ordinaci lékaře (dosazení druhého kusu proběhne 

v nejbližších dnech). Tento nepříliš často vysazovaný strom kvete žlutě, je silně 

medonosný a na podzim přináší množství ozdobných plodů, které se podobají malým 

lampionům. Návrh i výsadbu prováděla firma Květ z Blažovic.  

 Ve spolupráci s panem Josefem Crhákem proběhla inventura stavu rostlin vysá-

zených v rámci projektu Revitalizace a výsadba nové sídelní zeleně v Křenovicích. 

Na všech 16 lokalitách uhynulo 6 stromů, 19 hortenzií, 4 růže a 2 buxusy. Nové 

stromy již byly objednány a hned po jejich dodání bude výsadba svépomocí doplně-

na. Ostatní budou v souladu s agrotechnickými lhůtami vysazeny v jarních měsících.  

Současně byl překontrolován stav porostů ve stromořadí směrem na Vážany, na 

Pracáku a směrem k remízku, kde nebylo shledáno nedostatků. Uhynulé stromy podél 

chodníku k obecnímu úřadu budou též v podzimních měsících nahrazeny novými 

stejného druhu – okrasnou višní křovitou roubovanou na podnožové třešni.  

 Budeme-li o novou zeleň dobře pečovat, můžeme se po pár letech těšit z její 

krásy.   

          Marcela Drápalová 
 

Poděkování za „Koláčové hody“ 
 

 Poslední sobota v září byla v mnoha ohledech okamžikem pravdy. Tedy jistě pro 

ty, kteří se věnovali přípravě prvních Koláčových hodů. Hodiny času a práce 

s nejistým výsledkem, ale pevnou vírou, že se nám podaří obohatit tradici dřívějších 

Babských hodů o nové prvky, které osloví širší publikum. Ústřední skupina stárek 
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byla poměrně úzká, přesto se podařilo připravit předávání práva, dopolední obchůz-

ku, odpolední jarmark i večerní zábavu. Samozřejmě s přispěním mnoha dalších 

dobrovolníků.  

 V hodový den vyšlo v kroji 32 stárek, bylo rozdáno přes 700 perníčků a snědeno 

43 druhů koláčů, buchet a cukroví. Podle nálady stárek a ohlasů návštěvníků proběh-

ly hody na výbornou a já od srdce děkuji všem stárkám a jejich rodinám, sklepníkům, 

chlapům z Křenováku, obci Křenovice, všem pomocníkům a dobrovolníkům, kteří se 

k přípravě a realizaci hodů připojili.  

       Jana Póčová 
 

Křenovický kroj 
 

Koláčové hody byly příležitostí provětrat křenovické kroje i jinde než na jeviš-

tích folklorních festivalů a slavností. Místní kroj u nás žije především díky činnosti 

folklorních souborů Křenováček a Křenovák. Křenováčku v podstatě vděčíme za jeho 

existenci. 

Původní křenovický kroj totiž zcela zanikl a dochovalo se jen několik původ-

ních součástí. Mnoho informací neposkytnou ani dobové fotografie. O obnovu pů-

vodního kroje se začalo usilovat až v druhé polovině šedesátých let, kdy začal nedáv-

no založený Křenováček zpracovávat místní folklor a s ním přišla potřeba obnovit 

také místní kroj. Po dlouhé mravenčí práci se to s pomocí Etnografického muzea 

v Brně, respektive PhDr. Miroslavy Ludvíkové, CSc., povedlo. Později se na scéně 

objevil Křenovák, a tak dnes máme kroje dětské, ženské i mužské, pracovní i sváteč-

ní.  

Babské hody oživily další variantu kroje. Hned na jejich druhý ročník v roce 

1983 si stárky šily brokátové kroje s kacabajkami, kterým se začalo říkat „babské“. 

Toto označení je zavádějící, protože kacabajka byla běžnou součástí ženského oděvu 

bez ohledu na věk, ale jméno už kroji zůstalo. První majitelky těchto krojů už dnes 

nestárkují, ale kroje byly často předány dál, z matky na dceru, v rodině nebo po 

známosti.  

Několik těchto krojů bylo předáno Křenováku a soubor to velice těší. Máme 

zájem na tom, aby místní kroj zůstával v povědomí. Všechny naše kroje udržujeme a 

opravujeme, aby mohly být používány. Ať už pro potřeby souboru nebo k zapůjčení 

na hody a podobné příležitosti. Pokud náhodou máte vzadu ve skříni zbytečně zastr-

čený kroj, vděčně ho přijmeme do opatrování. 

       Jana Póčová 

 

Podzimní výtvarné dílny 
  

 Po roce jsem opět s rodinou zavítala na Podzimní dílny do Křenovic. Trochu 

s obavami, jestli vše bude stejně perfektní jako loni. Musím říct, že mne nic nezkla-

malo. Spokojené děti v dílničkách, milé a usmívající maminky za stoly, dobré pod-

zimní polévky a vynikající buchty ke kávě či čaji. 
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 Chtěla bych poděkovat všem dobrovolnicím, které věnovaly celý den tomu, aby 

stovka křenovských dětí odcházela spokojeně unavená s náručí krásných výrobků. 

Našim dětem se domů vůbec nechtělo a bylo jim líto, že už je konec, u stolů už 

nebylo co vyrábět, všechno bylo snězené, dýňové kino uklizeno a kamarádi se roz-

loučili a šli domů.  

 Od prvního ročníku Podzimních dílen se zdravé jádro dobrovolnic nezměnilo a 

k mé radosti několik nových tváří přibylo. 
 

 Romana Hamzová 

 Základní organizace Českého zahrádkářského svazu Křenovice 
 

 pořádala 20. a 21. září Podzimní zahrádkářskou výstavu. Z důvodu pořádání 

komunálních voleb v plánovaném říjnovém termínu, jsme byli nuceni přesunout naši 

výstavu na jediné vhodné datum, které kolidovalo s Oblastní zahrádkářskou výstavou 

ve Slavkově.  

 I přes nepřízeň počasí se lidem přece jenom podařilo vypěstovat dost úrody, aby 

se mohli pochlubit tím, co se jim povedlo. Výstava byla bohatě zásobena výstavními 

exponáty, nechyběly obří dýně nebo krmná řepa jako z pohádky O veliké řepě. 

 Roční předplatné časopisu Zahrádkář tentokrát vyhrála paní Palupová za man-

dloň. 

 Nejen děti měly, kromě jiného, možnost si prohlédnout živého ježečka v teráriu.  

V prodejní části nechyběla ani tolik žádaná přírodní kosmetika a mýdla. V nabídce 

byl opět med a medové zboží. Velký úspěch měly vařečky pana Mazla. 

 Občerstvit se mohli návštěvníci velmi dobrým bramborovým gulášem, vynikající 

buchtou ke kávě nebo čaji. I pro dětské mlsné jazýčky se něco našlo. Bazárek uspo-

kojil pár sběratelů a dětí. 

 Ve výtvarné dílničce si děti vyrobily přáníčka a papírové taštičky dle své fantazie.  

 V letošním roce pořádáme ještě Vánoční výstavu. 

Zveme všechny pekařky a pekaře k vystavení svého oblíbeného vánočního pečiva. 

Mohou to pojmout jako trénink na Vánoce. Kdo neumí péci, může přinést k vystavení 

vánoční dekoraci nebo betlém na ukázku.  

 Nebude chybět opět bazárek, můžete přinést věci, které se budou hodit někomu 

jinému a udělají mu radost.   

Vánoční výtvarná dílnička: tvorba přáníček a dárkových taštiček. 

Výstava se koná 6. a 7. prosince ve Společenském sále na Václavské ulici.  

Každé dítě, které výstavu navštíví, dostane čokoládového Mikuláše.   

                                                                

Těšíme se na hojnou účast, Zahrádkáři 
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Mateřské centrum Domeček  
 

zve všechny odvážné děti (a jejich rodiče) na 

STEZKU ODVAHY 
v sobotu 8. 11. 2014 

Start u kulatého kamene na rohu ulice Široké a „zkratky“ k fotbalovému hřišti: 

17.00–17.30 mladší děti (předškolní věk), půjdou kratší cestu v doprovodu rodičů , 

17.30–18.00 starší děti (školní věk), mohou jít trasu bez rodičů sami nebo po 

dvojicích. 

S sebou: lampion (případně baterku) 

               na nohy pevnou nepromokavou obuv 

Přivítáme děti v kostýmech strašidel. 

Trasa pro starší děti NENÍ VHODNÁ pro kočárky. 

Vstupné dobrovolné, výtěžek bude použit na nákup vybavení do MC Domeček. V cíli 

zajištěny teplé nápoje čaj a grog. V případě deště se akce nekoná. 

 

Plastová víčka 
 

 Chtěla bych upřímně poděkovat všem, kdo se připojili do naší sbírky plastových 

víček. Musím přiznat, že jsem ani nečekala, že by se nám společně podařilo nasbírat 

dva plné žluté pytle na plasty, celkem 25 kg víček. Z dlouhého seznamu dětí, které 

potřebují finanční pomoc a z nichž by si jistě každé pomoc zasloužilo, jsme nakonec 

vybrali Dominiku Palkechovou z Rakvic, které výtěžek z této akce byl věnován. 

Pokud byste se chtěli o Dominice dozvědět něco více, bližší informace naleznete na 

http://www.dmo.estranky.cz/.               

 Pokud byste i nadále chtěli ve sběru víček pokračovat, před vchodem do MC 

Domeček v 1. patře Orlovny jsme ponechali nádobu, kam je lze průběžně ukládat. 

Jedenkrát za rok víčka odvezeme do firmy Hottech, s. r. o. a pomůžeme Dominice či 

jinému dítěti.  

                                                                                                 Díky vám. Lucka Řípová 

 

Klubík 
  

 Vzhledem k velkému zájmu o dopolední Klubík pro rodiče a děti, od října 2014 

máme otevřen Klubík dvakrát týdně v pondělí a v úterý.  

Pondělní Klubík je zaměřen na mladší děti cca od 0 do 2,5 let. Scházíme se od 

9.30 – 11.00 hod. v 1. patře Orlovny nad květinářstvím Magnolie. Vstupné činí 25 

Kč za rodinu. Členové MC Domeček mají vstup zdarma. Při setkání je pro děti 

k dispozici hernička, přilehlý sál s trampolínou a prvky na cvičení. Nechybí krátké 
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cvičení při říkankách, písničkách, cvičení na míči. S sebou přezůvky. Odchod a 

příchod je libovolný dle vašich potřeb.  

Úterní Klubík je zaměřen na starší děti cca 2,5 let a výše. Scházíme se od 10.00 do 

11.30 hod. rovněž v 1. patře Orlovny nad květinářstvím Magnolie. Vstupné činí 30 

Kč za rodinu. Členové MC Domeček mají vstup zdarma. Pro děti je otevřena her-

nička, přilehlý sál na proběhnutí, nechybí krátké cvičení při říkankách, písničkách a 

také malé tvoření. S sebou přezůvky. Odchod i příchod je libovolný dle vašich po-

třeb.  

Volba, do které skupiny budete s dětmi docházet, je čistě na vás, to platí i pro ma-

minky s více dětmi. Jen berte v potaz, že program v jednotlivé dny bude více zaměřen 

na věkovou skupinu, pro kterou je určen. Stejně tak věková hranice dětí je čistě 

orientační, záleží na vás, v které skupině dětí se budete cítit vy a vaše děti nejlépe.  
 

Na setkání se těší Lucka Řípová a Kateřina Kocsisová.  
 
 

 

Přidejte se do „Kočárkového gangu“ 
 

 Chodíte na procházky s kočárkem? 

 Chcete se rozhýbat a zvýšit kondici?  

„Kočárkový gang“ se schází každé úterý v 10 hod. u dětského hřiště na ulici Široká 

v Křenovicích.  

 Čeká Vás: 45minutová lekce, během které ujdete asi 3 km, protáhnete a posílíte 

celé tělo, přitom jste celou dobu s Vaším děťátkem na čerstvém vzduchu. 

 Potřebujete k tomu: kočárek (není nutné v něm mít dítě :-D ), pohodlné sportovní 

oblečení a obuv, přizpůsobené aktuálnímu počasí. Vhodné je vzít si sebou pití a 

doporučuji dobrou náladu. 

 Cena za 1 lekci je 30 Kč, pro členy MC Domeček 20 Kč. 

 V případě velmi nepříznivého počasí se cvičení nekoná. 
 

                                                            Těším se na setkání Markéta Vršecká 
 

 

Pozvánka  
 

Klub chovatelů králíků rhönských, klub chovatelů kuních, ruských a siamských 

králíků a klub chovatelů anglických strakáčů pořádá 

Speciální výstavu králíků s rhönskou kresbou, kuních, ruských,  

siamských a anglických strakáčů 

V Chovatelském areálu v Křenovicích u Slavkova 

V sobotu 1. listopadu 2014 od 12 do 17 hodin. Uzávěrka přihlášek 15. října 2014. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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U příležitosti 25. výročí 17. listopadu 1989, pořádá 15. listopadu 2014 

                   Divadlo Antonína Vorla  v sále Obecní hospody 

                S A M E T O V Ý  K L U B O VÝ  V E Č E R 
  K vidění  budou videoprojekce /videoklipy / tvůrčí skupiny E S E N C a hudebního 

seskupení Done Beats. 

Uvádí  Jiří Donné Smýkal. 

  Ke slyšení pak The Babas and The Dědas v novém, podzimním složení. 

Jako host vystoupí Ivan Smýkal.  

  Uvádí Jiří S. Pospíšil. 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Pochod slavkovským bojištěm V. ročník 
 

 Skupina historického šermu Buhurt, napoleonská sekce, vás opět srdečně zve na 

pochod slavkovským bojištěm po zelené turistické značce vedoucí přes Křenovice. 

Zájemci o tento netradiční výšlap po stopách všech zúčastněných armád slavkovské 

bitvy mohou přijít v sobotu 22. listopadu na horní nádraží v Křenovicích, odkud 

odjedeme vlakem v 7.54 do Újezda u Brna. Pěšky se potom od nádraží vydáme ke 

kapličce sv. Antonína Paduánského, dále na Mohylu míru, kde se můžeme občerstvit 

v místní kavárně, či navštívit expozici v muzeu. Pokračovat budeme k pomníku nad 

Zbýšovem a přes hromadné hroby nad naší obcí zpět do Křenovic. Celá trasa měří 

cca 13 km a pro více zdatné může cesta pokračovat až do Slavkova, odkud se mohou 

dopravit zpět opět vlakem, a to s odjezdem v 13.17, 15.17 nebo 17.17 hod. směr 

Brno. I přes nepřízeň počasí si tak týden před samotnými vzpomínkovými akcemi 

společně projdeme část bojiště. Všichni účastníci, na které čeká v průběhu pochodu 

historický kviz s odměnami, jsou v hojném počtu vítaní.  
   

Francouzové v Křenovicích 
 

Skupina historického šermu Buhurt, Tuláci a obec Křenovice 

si vás dovoluje pozvat při příležitosti 

209. výročí Bitvy tří císařů  
do historického ležení francouzských vojsk ve dvoře Obecní hospody, 

k malé šarvátce vojenských jednotek na konci ulice Havlíčkové, 

 na pochod k hromadným hrobům na Zlaté hoře zakončený ohňostrojem, 

k malému pietnímu aktu u božích muk 

a slavnostnímu nástupu a čestné salvě u pomníku M. I. Kutuzova. 

 V pátek 28. listopadu 2014 od 16 hodin bude veřejnosti přístupné improvizova-

né vojenské ležení, kde, jako již tradičně, uvidíte vojáky a markytánky ve francouz-

ských a rakouských uniformách kolem táborových ohňů. Ve dvoře s dobovými rekvi-

zitami, povozy a kanóny pak spatříte civilisty v historických kostýmech, kováře  
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a vojenského kuchaře při opékání selete. V provozu bude rovněž střežené dobové 

vězení pro dezertéry, neposlušné vojáky a jinou podobnou chátru. Můžete také na-

hlédnout do našeho velitelského štábu spojeneckých rusko-rakouských vojsk uprave-

ného z naší klubovny. Rovněž zde uvidíte plně vybavený markytánský vůz, kde se 

dozvíte, co všechno markytánky pro vojáky zajišťovaly.  

 Pro návštěvníky nebude chybět prodej svařeného vína, klobás a párků v rohlíku. 

 V 18 hodin se jednotky přemístí na konec ulice Havlíčkové, kde předvedou 

malou šarvátku. Tradičně se zde utkají vojáci všech zúčastněných armád Bitvy tří 

císařů, Francouzi proti Rakušanům a Rusům. 

 V 19 hodin vyjdou za svitu pochodní jednotky uniformovaných vojáků, dětí 

s lampióny a ostatní směrem ke Zlaté hoře. Zde u hromadných hrobů vojínů slavkov-

ské bitvy uctíme památku padlých, kteří zde již 208 let odpočívají. Při tomto pietním 

aktu budou položeny květiny a vystřelena čestná salva. Zapálením svíček na hromad-

ných hrobech si symbolicky připomeneme utrpení všech, kteří zde leží. Potom se, 

jako každoročně, můžete zahřát u velkého ohně svařeným vínem nebo teplým čajem. 

Po krátkém reprodukovaném projevu, tentokráte zaměřeného na význam Křenovice 

v této bitvě a některé nové skutečnosti, bude za doprovodu historické hudby odpálen 

slavnostní ohňostroj. Ten završí akt uctění památky padlých během bitvy u Slavkova 

a letos opět překvapí novým pojetím od firmy Ohňostroje Alan Zvonek.  

 V sobotu 29. listopadu dopoledne projde průvod francouzských dělostřeleckých 

a pěších jednotek obcí k Božím mukám, k malému pietnímu aktu v 11.30.  

   V neděli 30. listopadu proběhne v Křenovicích v 9 hodin slavnostní nástup 

vojenských jednotek u sochy M. I. Kutuzova v ulici Na Liškově. Zde zazní čestná 

salva a poté se jednotky přemístí na Mohylu míru ke společnému pietnímu aktu. 

 
 

Kurzy práce s papírem – Křenovice 31. 10. a 1. 11. 
 

 Křenovské občanské sdružení KOS zve na kurzy práce s papírem s lektor-

kou Irenou Vohlídkovou. Pro zájemce, úplné začátečníky i pokročilé, jsou připraveny 

3 dílny: 

- pátek 31. října – od 16:00 do 18:30 – vánoční tématika (stromeček přání, 

vánoční visačky)  

- sobota 1. listopadu – od 9:00 do 12:00 – zdobený blok 

- sobota 1. listopadu – od 13:00 do 16:00 – minialbum 

 Kurzy budou probíhat v budově základní školy v Křenovicích a je nutné se na ně 

nejpozději 30. října přihlásit (J. Schovancová 602 763 683 nebo muli.s@seznam.cz). 

Dílna s vánoční tématikou je vhodná i pro rodiče s dětmi. Zájemci o sobotní 

workshopy se mohou těšit na práci s vyřezávacím strojem, inkousty, vyzkouší si 

různé techniky práce s papírem. Je možné se zúčastnit pouze jednoho workshopu.  

V ceně kurzovného je všechen potřebný materiál i pomůcky. S sebou pouze dobrou 

náladu. 

 

 

mailto:muli.s@seznam.cz
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Ceny kurzů  

                     Pátek: 

-  250 Kč (maminka a 1 dítě dohromady nebo dospělá osoba) 

-  150 Kč (děti od 8 let do 15 let) 

                    Sobota: 

-  oba kurzy – 600 Kč 

-  jeden z kurzů – 350 Kč 

Lektorka se již nyní na všechny těší. 

 
 

 TRADIČNÍ PLETENÍ ADVENTNÍCH VĚNEČKŮ 
 

proběhne v  

sobotu 29. listopadu od 15 hod. 
v malém sále Orlovny 

 

Připraveny budou chvojky a lepící pistole. 

Korpusy, drátky a ozdoby si prosím vezměte vlastní. 

Přijďme se vzájemně inspirovat. 
 

Srdečně zve Orla jednota Křenovice. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Hasičský sbor Křenovice pořádá v sobotu 22. listopadu 
v sále na Václavské ulici 

 

KATEŘINSKOU ZÁBAVU 
 

Spojenou s kácením máje 

K tanci i poslechu hraje skupina Rio 

Začátek ve 20.00 hodin 
Srdečně zvou HASIČI a stárci 

 
 

 

Sportovní hala 
 

Sobota  8. 11.   Turnaj ve florbale Pořádá FK Kuřim                                 od 8.30 hod. 

Sobota 15. 11.  Turnaj ve volejbale žáků Pořádá Orel Křenovice                   od 8 hod. 

Neděle 16. 11.  Turnaj ve florbale Pořádá Orel Telnice                                od 10 hod. 

Sobota 22. 11.  Turnaj ve fotbale žáků Pořádá Sparta Brno                            od 8 hod. 

Neděle 23. 11.  Turnaj ve fotbale žáků Pořádá Sparta Brno                            od 8 hod. 

Sobota 29. 11.   Volej. kraj. přebor I.tř. žen Křenovice-SGL.Daňka Brno v 10 a 13 hod. 

Neděle 30. 11.  Turnaj ve fotbale žáků Pořádá Sparta Brno                            od 8 hod. 
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Inzerce  
 

 Hledám bydlení v Křenovicích a v okolí – menší  RD se zahrádkou nebo byt   

2-3+1 s balkonem. Tel: 607 496 359. 

 

 Mám zájem o koupi či pronájem jakéhokoliv pozemku k rekreaci, cca. 1.000 m
3
. 

Tel.: 777 268 127. 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

PNEUSERVIS, prodej pneumatik 

Čištění interiérů automobilů 

Plnění a desinfekce autoklimatizací 

Půjčovna a prodej střešních boxů 

Martin Brázda 
Brněnská 304, 683 52 Křenovice 

Tel: 601 666 659, www.bkservice.cz 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Čistá švédská příroda 
 

 osobní vyzkoušení kosmetiky a klinicky testovaných doplňků stravy, 

testování pleti, líčení, dárkové poukázky, klubová setkání,  

 facepainting, členská karta s řadou výhod aj. 
 

V Oriflame studiu 817 Slavkov u Brna, Tyršova 324 (poliklinika),  

tel: 607 513 827 

Úterý + Čtvrtek  10.30-12    13-17 h 
 

Facebook: Oriflame studio 817 Slavkov u Brna,  

email: v.rouckova@seznam.cz 
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